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PROTOKÓŁ Nr XLIV/2023 
 

czterdziestej czwartej sesji Rady Miejskiej w Jezioranach, 

odbytej w dniu 25 sierpnia 2023 roku  

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Jezioranach. 
 

 

Pan Andrzej Szuwalski - Przewodniczący Rady Miejskiej w Jezioranach powitał 

wszystkich przybyłych na XLIV sesji VIII kadencji Rady Miejskiej w Jezioranach. 

Następnie otworzył XLIV sesję Rady i oświadczył, iż zgodnie z listą obecności 

aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 9 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 

wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji 

– lista obecności radnych stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

 

        Na sekretarza obrad powołana została Radna Teresa Parzonka. 

 

   Obrady rozpoczęto o godz. 11.00 zakończono o godz. 11.40. 
 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie i akceptacja porządku obrad.  

2. Podjęcie uchwał w sprawie:  

1) udzielenia Parafii rzymskokatolickiej p.w. św. Anny w Radostowie dotacji z budżetu 

Gminy Jeziorany na sfinansowanie modernizacji kościoła parafialnego Rzymskokatolickiej 

Parafii Świętej Anny w Radostowie w związku z otrzymaniem dofinansowania z Rządowego 

Programu Odbudowy Zabytków,  

2) rozpatrzenia wniosku,  

3) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jeziorany na lata 2023 - 2035,  

4) zmian w budżecie gminy na 2023 rok.  

3. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami.  

4. Wolne wnioski i zapytania.  

5. Przyjęcie protokołu XLIII sesji. 

Przewodniczący Rady: "Proszę Państwa, serdecznie Państwa witam na kolejnym posiedzeniu 

Rady Miejskiej w Jezioranach. Jeśli dobrze policzyłem, to jest to XLIV posiedzenie. Widzę 

Państwo po okresie urlopowym, widzę u Państwa opaleniznę i dobry nastrój i dzięki temu 

mam nadzieję, że w dniu dzisiejszym, że szybko i sprawnie nam to pójdzie. Program 

dzisiejszej Sesji nie jest za długi, ale sobie jeszcze o tym powiemy, ale wracając do 

przeprowadzenia dzisiejszego posiedzenia. Witam przedstawicieli organu prowadzącego: 

Panią Skarbnik i Panią Sekretarz. Witam nieodzownych naszych pracowników z Urzędu 

Miasta, którzy nam pomagają w sprawnym przeprowadzeniu posiedzenia. Jak Państwo 

pamiętacie, zawsze mówię, że jak trwoga, to do Boga, więc do Pani Ani zawsze o pomoc 

mogę się zwrócić i we właściwy sposób możemy przeprowadzić posiedzenie naszej Rady.  

W związku z otrzymaną listą obecności posiadamy quorum. Cieszy mnie ta lista obecnych. 

Jest nawet Pan Piotr, który właśnie dotarł. Dziękuję Państwu za dzisiejsze przybycie. Cóż, 

żeby to rozpocząć, to musimy dokonać pewnych rzeczy proceduralnej, to Państwo też 
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doskonale wiecie. Na Sekretarza dzisiejszego posiedzenia, bardzo bym prosił Panią Tereskę, 

bo zawsze nam to wtedy sprawnie idzie. Zanim zaczniemy, może ja  tylko powiem, pewnego 

rodzaju tradycją jest, że chciałbym wspomnieć na forum publicznym, w Państwa obecności, 

co zdarzyło się w naszej miejscowości. Pierwsze to jest, że niedawno mieliśmy dużą imprezę 

rekreacyjną Dni Jezioran. Cieszyła się bardzo dużą frekwencją. Z tego co na Komisji Pan 

Burmistrz nas poinformował, że impreza zrobiona prawie bez środków własnych Gminy. 

Dzięki wsparciu środków zewnętrznych. Fakt jest faktem, że możemy Państwu przyznać 

rację, że impreza ze wszech miar udana. Mieszańcy mieli możliwość spędzenia dwóch miłych 

wieczorów. Frekwencja była dość spora, to że to wszystko było fajnie przeprowadzone, to 

dzięki pozyskaniu tych środków z zewnątrz. Też należałoby podziękować pracownikom 

Miejskiego Ośrodka Kultury, za pomoc, za wkład w przygotowanie tej imprezy. Też 

należałoby podziękować Panom strażakom za pomoc w sprawnym zabezpieczeniu tej 

uroczystości. Druga rzecz, to że nasze miasto pięknieje coraz bardziej, czego dowodem są 

postawione nowe ławeczki w centrum miasta. Fajnie jest to wszystko zrobione, można sobie 

posiedzieć i wygląda to naprawdę fajnie. Co poza tym, dzisiaj weekend mamy bardzo 

rozrywkowy w Gminie i nie tylko. Koncerty Klangor taką tradycją się stały, piątek, sobota, 

niedziela. Dzięki staraniom Pana Dyrektora MOK-u Pana Mikołaja. Serdecznie Państwa do 

udziału w tych uroczystościach zapraszam. W miejscowości Wójtówko mamy pożegnanie 

lata przygotowaną przez tamtejszą jednostkę straży. Na Komisji Pan Mariusz Szutkowski 

jako Sołtys zaprasza. Myślę, że Państwo będziecie chcieli wziąć udział. Miejmy nadzieję, że 

pogoda dopisze i będzie można fajnie i miło spędzić czas. Jak Państwo wiecie poza Gminą też 

jest dużo fajnych imprez, z których można skorzystać, ale serdecznie zapraszam do pobycia 

tutaj na miejscu w Jezioranach. Za tydzień są Dożynki nasze miejscowe Koło Gospodyń 

Wiejskich z Franknowa się zapowiadało, co mnie bardzo cieszy. Pamiętam z Przeglądu 

Kapel, że cieszyło się dużym zainteresowanie. Dobrze, to tyle słowem wstępu. Pozwólcie 

Państwo, że usiądę i przejdźmy już do realizacji dzisiejszego programu XLIV Sesji Rady 

Miejskiej w Jezioranach. Wszystko Państwo dostaliście w materiałach, czy ktoś z Państwa ma 

jakieś uwagi odnośnie programu? Jeżeli nie, to przystępujemy do realizacji dzisiejszego 

porządku obrad. Punkt 1 już mamy za sobą, akceptację porządku obrad i przechodzimy do 

podpunktu 2 podjęcie uchwał w sprawie. Jako pierwsza Uchwała XLIV/355/23 Rady 

Miejskiej w Jezioranach z dnia 25 sierpnia 2023 roku w sprawie udzielenia Parafii 

rzymskokatolickiej p.w. św. Anny w Radostowie dotacji z budżetu Gminy Jeziorany na 

sfinansowanie modernizacji kościoła parafialnego Rzymskokatolickiej Parafii Świętej Anny 

w Radostowie w związku z otrzymaniem dofinansowania z Rządowego Programu Odbudowy 

Zabytków." 

Ad.2. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) udzielenia Parafii rzymskokatolickiej p.w. św. Anny w Radostowie dotacji z budżetu 

Gminy Jeziorany na sfinansowanie modernizacji kościoła parafialnego Rzymskokatolickiej 

Parafii Świętej Anny w Radostowie w związku z otrzymaniem dofinansowania z Rządowego 

Programu Odbudowy Zabytków, 

 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady: "Ta uchwała i pozostałe były dogłębnie omawiane na wspólnym 

posiedzeniu Komisji w dniu dzisiejszym. Czy ktoś z Państwa jeszcze chciałby ewentualnie  

w tej kwestii zabrać głos? Jeżeli nie, to proszę przystępujemy do głosowania." 
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Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 9 głosów "za"                  

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 

 

                podjęła uchwałę nr XLIV355/23 

w sprawie udzielenia Parafii rzymskokatolickiej p.w. św. Anny  

w Radostowie dotacji z budżetu Gminy Jeziorany na sfinansowanie modernizacji 

kościoła parafialnego Rzymskokatolickiej Parafii Świętej Anny w Radostowie  

w związku z otrzymaniem dofinansowania  

z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków, 

która stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

2) rozpatrzenia wniosku, 
 

Przewodniczący Rady: "Uchwała została przyjęta. Proszę Państwa tylko dopowiem. Taka 

dość istotna informacja, koszt, który poniesie nasza Gmina, to tylko 20.000 zł dofinansowania 

z naszych środków. Jest to jeden z większych projektów, które udało nam się zorganizować. 

Dziękuję bardzo. Przechodzimy do kolejnej uchwały." 

 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady: "Czy ktoś z Państwa jeszcze chciałby zabrać głos w tej kwestii? Jeżeli 

nie, to proszę przystępujemy do głosowania." 

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 9 głosów "za"                 

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu) 

 

  podjęła uchwałę nr XLIV/356/23 

w sprawie rozpatrzenia wniosku 

która stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

 

3) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jeziorany na lata 2023 - 2035, 
 

Przewodniczący Rady: "Dziękuję Państwu bardzo, uchwała została przyjęta. Kolejny 3 

podpunkt w tym punkcie. Kolejna propozycja uchwały." 

 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady: "Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby coś dodać? Tak, jak mówiłem 

na początku wszystkie uchwały były dogłębnie omawiane na posiedzeniu Komisji. Widzę, że 

nie macie Państwo uwag. Proszę przystępujemy do głosowania." 

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 9 głosów "za"                 

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu) 
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podjęła uchwałę nr XLIV/357/23 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej  

Gminy Jeziorany na lata 2023 - 2035, 

która stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 

Przewodniczący Rady: "Dziękuję bardzo, uchwała została przyjęta i ostatnio podpunkt  

w tym punkcie. Uchwała istotna, wszystkie są istotne, ale ta szczególnie." 

4) zmian w budżecie gminy na 2023 rok,  

Następnie Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady: "Tradycyjnie pytam się, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać 

głos? Jeżeli nie, to pozwólcie Państwo, że ja parę słów na ten temat powiem i zbiorę głos. Jak 

Państwo pamiętacie w zeszłym roku na jednej z Sesji końcowych uchwaliliśmy budżet na rok 

2023. Nie wiem, czy Państwo pamiętacie, mam nadzieję, że pamiętacie, wtedy powiedziałem 

odnośnie budżetu, że ten budżet w porównaniu z rokiem 2022 był taki skromny. Kwoty dość 

znacząco różniące się od lat poprzednich. Proszę Państwa mija 8 miesiąc, naszego roku 2023  

i jak to się zmieniło na dzień dzisiejszy. Dochody budżetu Gminy wzrosły, nie będę czytał 

całych kwot, ale wzrosły z niecałych 39 mln zł na 70 mln zł. Wydatki z 57 mln zł na 91 mln 

zł. Deficyt z 8 mln zł na 21 mln zł. Planowany deficyt z niecałych 5 mln zł na ponad 17 mln 

zł. Dlaczego o tym mówię, dlatego, że kwoty robią się duże, spore. Deficyt też na wzrósł 

znacznie, ale czego to jest efektem, bo jest spora kwota środków pozyskanych z zewnątrz. Jak 

słyszeliśmy podpisujemy umowę na remont drogi Wójtówko - Modliny zewnętrznych 

środków prawie 15 mln zł. Inwestycje, które są czynione, jak Państwo widzicie powoli się 

kończą i nabierają konkretnego wymiaru, co mówiłem na początku dzisiejszej Sesji. Wygląd 

centrum miasta wygląda tak, jak powinien wyglądać. Mam nadzieję, że tradycją lat ubiegłych, 

poprzednich lat, dzięki staraniom i dużej pracy Urzędu między innymi Pani Skarbnik i Pana 

Burmistrza, że ten deficyt nie jest czymś takim strasznym. Niestety jest konieczny do tego, 

żeby nasze miasto było coraz ładniejsze i fajnie wyglądało i jak klasyk mówił, żeby się żyło 

lepiej i dostatnie. Patrząc na poprzednie lata, poziom zadłużenia budżetu, który był stabilny 

przez wiele tam lat, a ilość wykonanych inwestycji. Jestem przekonany, że mimo tych kwot, 

które są czasami przerażające, bo deficyt budżetu 7 mln zł niby to jest dużo, 15, 17 różnie to 

było, ale w skali inwestycji poczynionych i to, co w naszym mieście zaczęło funkcjonować. 

Może Państwo powiecie, że nie jest tak, jak byśmy chcieli, ale to tak się nie da wszystkiego 

na raz zrobić. Różnica w wyglądzie miasta kiedyś a teraz jest naprawdę zauważalna. Historia 

pokazuje, że mając taki poziom budżetu i Panią Skarbnik i Pana Burmistrza, to te kwoty nie 

są aż tak przerażające. Dzięki temu będziemy mieli możliwość poczynienia tych inwestycji, 

które są zaplanowane. Trzymamy kciuki za drogę Wójtówko - Modliny i żeby udało się to  

w planie finansowym to zmieścić. My będziemy dopingować Pana Burmistrza, żeby to 

wszystko hulało jak potrzeba. To tyle z mojej strony, te kilka słów, może Państwo byście 

chcieli coś dodać, powiedzieć? Jeżeli nie, to przystępujemy do głosowania." 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 9 głosów "za"                 

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 7 do protokołu) 

 

 

podjęła uchwałę nr XLIV/358/23 

     w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok, 

      która stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
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Przewodniczący Rady: "Dziękuję Państwo bardzo, uchwała została przyjęta. Pani Skarbnik 

ma Pani nasze poparcie, że udało się zrobić, to co Państwo zaplanowaliście. Wrócę tylko do 

jednej rzeczy, ja tylko wspomnę, że chciałem się nie zgodzić z Panem Burmistrzem, który 

stwierdził, że być może za mało informujemy mieszkańców, być może nie mówimy. Proszę 

Państwo, co miesiąc na Sesji jest odczytywane sprawozdanie Burmistrza między Sesjami. 

Tam jest czarno na białym, co jest robione, w jakim zakresie, cokolwiek się dzieje w Urzędzie 

jest udokumentowane. Dlatego tutaj nie mogę się z tym zgodzić i jak widzę Pani Sekretarz 

jest gotowa do odczytania sprawozdania. Serdecznie proszę o zabranie głosu." 

Ad. 3. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami. 

 

Pani Danuta Zawolska - Sekretarz Gminy: "Sprzedano: nieruchomość składającą się  

z działek oznaczonych numerami geodezyjnymi 112 o powierzchni 300 m
2
 i 113/1  

o powierzchni 1500 m
2
 położone w obrębie Wilkiejmy osobom fizycznym za kwotę 9.951 zł 

w trybie bezprzetargowym na poprawę warunków zagospodarowania, nieruchomość 

składającą się z działek oznaczonych numerami geodezyjnymi 277/22 o powierzchni 5 m
2
  

i 277/24 o powierzchni 6 m
2
 położone w obrębie miasta Jeziorany osobom fizycznym za 

kwotę 763 zł w trybie bezprzetargowym na poprawę warunków zagospodarowania. 

Wykonane zadania gospodarcze: wykoszono pobocza wszystkich dróg gminnych na długości 

69 km, przeprowadzono remont drogi Polkajmy – Potryty, poprawiono podjazd w amfiteatrze 

w Jezioranach, przeprowadzono prace remontowe w Szkole Podstawowej w Jezioranach 

(naprawiono schody między budynkami szkoły, wyremontowano szatnie, pomalowano 

świetlicę szkolną, pomalowano pomieszczenia przedszkola), przeprowadzono remont 

świetlicy w Krokowie, wyczyszczono z mchu dach na budynku świetlicy wiejskiej  

w Potrytach. Zawarte umowy: W dniu 18 lipca 2023 r. zawarto umowę z Fundacją Fundusz 

Ziemi Olsztyńskiej z siedzibą w Olsztynie na realizację zadania publicznego zgodnie  

z przepisami ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie  pod tytułem: "Fundusz Stypendialny". Adresatami funduszu stypendialnego 

są uczniowie szkół średnich oraz studenci studiów dziennych zameldowani na terenie powiatu 

olsztyńskiego, w tym młodzież gminy Jeziorany. Pomoc kierowana jest dla najzdolniejszej 

młodzieży, która jest w trudnej sytuacji życiowej i finansowej. Jest to pomoc w formie 

stypendiów naukowych, artystycznych lub sportowych w zależności od osiągniętych 

szczególnych uzdolnień. Środki finansowe mają pomóc przy zakupie biletu miesięcznego na 

dojazdy do szkoły, na uczelnię, pomoce naukowe, przybory szkolne. Dla młodzieży z gminy 

Jeziorany ufundowano do tej pory 70 stypendiów na kwotę 107.860 zł. W 2023 r. planowane 

jest ufundowanie kolejnych 80 stypendiów, w tym 4 dla młodzieży z gminy Jeziorany. 

Termin realizacji zadania: od dnia 25.09.2023 r. do dnia 31.12.2023 r. Na realizację zadania 

gmina Jeziorany przekaże 5.000 zł, a Fundacja 600 zł. Całkowity koszt zadania publicznego 

5.600 zł. W dniu 3 sierpnia 2023 r. zawarto umowę z Wojewodą Warmińsko-Mazurskim na 

realizację Rządowego programu rozwijania szkolnej infrastruktury oraz kompetencji uczniów  

i nauczycieli w zakresie technologii informacyjno-komunikacyjnych na lata 2020 - 2024 

 – "Aktywna tablica". Wojewoda udzielił wsparcia w formie dotacji celowej w łącznej kwocie 

35.000 zł dla Szkoły Podstawowej im. M. Lengowskiego w Jezioranach z przeznaczeniem na 

zakup sprzętu, pomocy dydaktycznych lub narządzi do terapii oraz zapewnienie technicznych 

szkoleń nauczycieli w zakresie obsługi zakupionych urządzeń i oprogramowania. Termin 

wykonania zadania od podpisania umowy do dnia 31 grudnia 2023 r. Kwota dofinansowania 

zadania nie może stanowić więcej niż 80% kwoty kosztów realizacji zadania. Dziękuję." 
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Przewodniczący Rady: "Dziękuję bardzo, może ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania 

odnośnie sprawozdania? Jeżeli nie, to uważam, że ten punkt mamy za sobą i przystępujemy 

do realizacji punktu 4, wolne wnioski i zapytania. Panie Stanisławie, to jest ten moment, 

kiedy może Pan coś powiedzieć." 

 

Ad 4. Wolne wnioski i zapytania. 

Radny Stanisław Kawecki: "Powrócę na chwilę do uchwały budżetowej i tam padają dwie 

cyfry: wydatki bieżące w kwocie 40 mln zł i wydatki majątkowe w kwocie 50 mln zł. Chyba 

po raz pierwszy się zdarzyło, że wydatki inwestycyjne zaczynają przerastać wydatki bieżące, 

to znaczy, że te pieniądze dodatkowe nie przejadamy tylko inwestujemy." 

 

Przewodniczący Rady: "Dziękuję, to istotna informacja. Czy ktoś z Państwa jeszcze chciałby 

ewentualnie zabrać głos? Jeżeli nie, to proszę przystąpimy do punktu 5, przyjęcia protokołu 

XLIII Sesji." 

Ad.5. Przyjęcie protokołu XLIII Sesji. 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 9 głosów "za"                  

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 9 do protokołu) 

 

Przyjęto Protokół XLIII Sesji Rady Miejskiej w Jezioranach. 

Przewodniczący Rady: "Dziękuję bardzo. Jeszcze proszę Państwa o jednej rzeczy powiem,  

w tym tygodniu gościliśmy pielgrzymkę w naszej miejscowości. Nocowali w szkole 

podstawowej. W dniu wczorajszym było takie podsumowanie Wieczór Siedmiu Aniołów, 

bardzo fajny występ, bardzo fajny pokaz przygotowany przez uczestników. Fajna atmosfera, 

fajna impreza. To jest kolejny dowód na to, że w naszej mieście mieszkają ludzie, tu akurat 

się przyczynił do tego Ksiądz Proboszcz, którzy mają taką moc przyciągania, że dużo fajnych 

rzeczy się dzieje. Czego przykładem będzie jutro w Tłokowie, później Dożynki. Pozwólcie, 

że to podsumuje, że ja się cieszę, że tutaj mieszkam i bardzo się tutaj przyjemnie żyje. To tyle 

tytułem zakończenia. Serdecznie Państwu dziękuję za posiedzenie i zamykam posiedzenie 

XLIV Sesji Rady Miejskiej w Jezioranach. Dziękuję pracownikom Urzędu za udział  

i przedstawienie merytorycznie wszystkich kwestii. Pani Ani i Panu Sylwkowi, Państwo 

pamiętacie, co mówiłem, że Pani Tereska jest niezastąpiona w sprawnym przeprowadzeniu 

głosowania, za to dziękuję. Panu Przewodniczącemu za pomoc w obsłudze technicznej 

urządzenia. Dziękuję bardzo i miłego dnia." 

   W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady stwierdził,  

że XLIV sesja Rady Miejskiej w Jezioranach został zakończona. 

 

       Protokołował                                                             Przewodniczący Rady Miejskiej 

 /-/ Łukasz Nitkiewicz                                                            /-/ Andrzej Szuwalski 


